



姓名: 刘丽琦  
职位: 律师  
邮箱: liuliqui@highking.com.cn  
电话: 010-81963666  
传真: 010-67251388

Name: Liqi Liu  
Position: Lawyer  
Mailbox: liuliqui@highking.com.cn  
Phone: 010-81963666  
Fax: 010-67251388

### 教育背景

西北政法大学法制新闻专业学士。

### Education

Bachelor of Northwest University of Legal Journalism Major.

### 专业经历

刘丽琦律师从事律师工作前，曾是国内著名的政法报道记者，有十余年法治新闻媒体工作的从业经历。曾在民主与法制社、方圆杂志、时代周报、新周报、长江商报等单位工作。在媒体从业期间，参与了吴大全狱中遇真凶、青岛聂磊涉黑案、起底郭文贵等重大新闻的报道。曾参与创办《方圆律政》杂志，并主编《中国当代问题调查报告启示录——问题官员》、《中国当代问题调查报告启示录——问题富豪》。

2015年从媒体转型进入律师事务所从事品牌推广宣传工作，参与策划多场法治论坛、研讨会等活动，并积极参与冤假错案的平反工作。

2021年开始从事律师工作，曾在北京衡宁律师事务所执业，现为北京市海勤律师事务所执业律师。

### Professional Experience

Before working as a lawyer, Attorney Liu was a renowned domestic political and legal reporter, and has more than ten years experience in the legal news media. She has worked for Democracy and Law Magazine, Fangyuan Magazine, Times Weekly, New Weekly and Yangtze River Business News. During her career in the media, she participated in the coverage of major news such as Wu Daquan's encounter with the real murderer in prison, Nie Lei's gang-related case in Qingdao, and the uncovering of Guo Wengui. She was involved in the founding of the magazine, 'Fangyuan Law', and edited 'Revelation of China's Contemporary Issues Investigation Report - Problem Officials', and 'Revelation of China's Contemporary Issues Investigation Report - Problem Rich People'.

In 2015, she transitioned from media to law to engage in brand promotion and publicity. She has participated in planning several legal lectures and seminars, and actively participated in the redress of wrongful and false cases.

In 2021, she started to work as an attorney. She previously practiced at Beijing Henning Law Firm, and is now a practicing attorney in Highking Law.

### 执业领域及专长

刘丽琦律师从事律师工作以来，凭借曾经积累的丰富经验着力职务犯罪、经济犯罪、涉黑犯罪等刑事辩护业务，并在刑民交叉领域有较深的研究，参与办理了一系列有重大影响力的案件。

代表性案件有某国企原总经理国有企业人员滥用职权案及受贿案；某中院副院长受贿案及巨额财产来源不明案；某公司人员组织、领导传销活动案；河南某县首富涉黑案、河南某村原支部书记涉黑等。

### Practice Areas

Since working as an attorney, having accumulated rich experience, Attorney Liu has focused on office crime, economic crime, gang-related cases and other criminal defense business. She has deeply researched the cross-field of criminal and civil law and has participated in a series of significant and influential cases.

Her representative cases include: a former general manager of a state-owned enterprise, personnel abuse of power and bribery case; a vice president of the intermediate court bribery case; a large amount of property from unknown sources case; a company personnel organization, leading pyramid selling activities case; a county in Henan, the richest person involved in the black case; a village in Henan, the former branch secretary involved in black, among others.

She focuses on providing a full range of legal services for diverse types of enterprises such as engineering corporates, scientific research institutions, private equity fund companies, etc., and the interests of the parties were effectively protected by her efforts with professional and service awareness, which had been recognized and praised by many clients.

### 工作语言

中文 英文

### Language Skills

Mandarin and English